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DANSK FORENING FOR ROSPORT 

HGF 11. marts 2023 

1. Valg af dirigent og referent. Herefter udpeger dirigenten stemmetællere

Formand Conny Sørensen (CS) byder velkommen og præsenterer hovedbestyrelsen (HB) samt 

sekretariatet. 

- Poul Madsens lederpris uddeles:

Den går til Brian Sørensen fra Nyborg Roklub 

- Jørgen Grastrup fratræder sikkerhedsudvalget. Modtager DFfRs Ærestegn.

Laurits Rauer Nielsen overtager formandsposten. 

- 1 minuts stilhed for bortgåede roere det forgangne år.
- En hilsen til protektor Prinsesse Benedikte.

Se bilag

Dirigent vælges – John Frentz (JF). 

Referent vælges – Marianne Stæhr (MS). 

Stemmetællere vælges – Niels Ryhding (NR) og Peter Froskov (PF) 

Dirigenten gennemgår procedurer for generalforsamlingen.  

HGFs lovlighed: 

Dirigenten konstaterer, at HGF er tidsmæssigt korrekt offentliggjort og indkaldt. 

147 stemmer er repræsenteret, så HGF er også beslutningsdygtig mht. ændring af vedtægterne. 

Dagsorden er lagt ud på hjemmesiden (roning.dk). 

HBs forslag om optag af eRoningsmedlemmer (bilag 2) kom ikke ud rettidigt – derfor stilles 

forslaget af Roskilde Roklub. 

2. Hovedbestyrelsens beretning – herunder Ordens- og Amatørudvalgets beretning

Se bilagssamling. 

Kommentarer til hovedbestyrelsens beretning: 

Lise Pedersen (Tur- og motionsudvalg): Hvordan går det med forholdet til Friluftsrådet?

CS: Miljøudvalget har prøvet at få klarlagt, hvem der egentlig sidder i Friluftsrådet. DFfR kunne

godt tænke sig deres egen person ind i Friluftsrådet. Hother Hennings vil gerne. DSR har fået en 

båd fra friluftsrådet – det kan andre klubber måske også få. Vi vil gerne samle de folk der sidder i 

Friluftsrådet fra DFfRs side, så der kan dannes fælles fodslag. 
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Maria Aas (Sønderjysk Regattaforening): Der er en nyfortolkning af vigeregler. Hvorfor har man

lavet den? Vi skal vige for alt. Det fremgår i den nye langtursstyrmandsmappe. Det står ikke i det 

tyske og heller ikke i korttursstyrmandsmaterialet. 

CS: Vi har haft kontakt til Sikkerhedsudvalget og langtursstyrmandsuddannelsen.

Niels Ryhdning (Styrmandsuddannelsen): Man har lavet en ny fortolkning. Der er SÅ mange, der

skal passe på hinanden nu, så nu kigger man på, hvem har evnen, og har man evnen, så har man 

også pligten. 

Der er ændret i den nye langtursstyrmandsbog og ændringer på vej på 

korttursstyrmandsuddannelsen og et skriv på vej fra sekretariatet. 

Maria Aas (Sønderjysk Regattaforening): Det er over 1 år siden at henvendelserne kom. Det er et

spørgsmål om kommunikation. Sørg for at gamle L-styrmænd også får de nye oplysninger. 

Birgitte Hammeleff (Miljøudvalget): Vi vil gerne have folk til de lokale friluftsudvalg. Miljøudvalget

har mulighed for at komme til orde længe før DFfR. Tingene bliver ofte drøftet i de lokale 

friluftsudvalg før større høringer. 

Dirigent: Beretning er godkendt. 

Ordens – og Amatørudvalgets beretning: (fremlagt af Per Palludan, suppleant i O&A)

Siden seneste hovedgeneralforsamling har Ordens- og amatørudvalget behandlet to sager – se 

vedhæftede beretning. 

Ingen kommentarer til beretningen. 

Dirigent: Beretning er godkendt. 

3. Forelæggelse af det reviderede regnskab for 2022 til godkendelse

Dirigenten har konstateret at regnskabet er underskrevet som krævet. 

Susanne Thorsen (ST) gennemgår det reviderede regnskab.

Kommentarer til regnskab: 

Kate Skavin (Uddannelseskoordineringsudvalg): Jeg har forstået, at der er underskud på 
uddannelse, og at der skal spares. Der bliver fremlagt, at der er overskud/penge til overs i 

egenkapital? Vi laver for lidt aktiviteter? 

Vi skal til at forholde os til, at der kommer færre på kurser. En del af overskuddet går til en ansat 

på sekretariatet. Det er vi meget glade for. 

Vi forstår ikke besparelser på uddannelse. 

ST: Det er HBs prioritering, og der bliver kigget på det.
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Dirigent: Regnskabet for DFfR er godkendt. 

Fonden til Rosportens Fremme: 

Susanne Thorsen gennemgår regnskabet. 

Kommentarer til regnskabet: 

Charlotte Prytz (Nivå Roklub): Kursregulering af hvad?

ST: Det er et ikke-realiseret tab - det er værdipapirer, der får værdi igen. 

Dirigent: Regnskabet for Fonden til Rosportens Fremme er godkendt. 

Gennemgang af note fra DRC: 

Thor Juul Kristensen (TJK) fremlægger. 
Kommentarer til DRCs regnskab: 

Bo Adelholm (Roforeningen KVIK): Det ser ud til at der er brugt en million mere end tallene viser.

TJK: DRC har nogle andre indtægter. Dermed mulighed for at have et større forbrug, og dermed 
også mulighed for at hæve budget generelt. 

Mette Bacher (Regattaudvalget): Hvordan ser det ud med sponsorer?

TJK: For nu har vi kun enkelte roere, det er lykkedes for at skaffe en sponsor. Der er nedsat en 
gruppe, der skal se på at få sponsor til hele landsholdet. Dermed større satsning i eliten end de 

midler fra bl.a. Team Danmark muliggør. 

ST: Thor skal aflægge et regnskab til Team Danmark. Så er der et separat regnskab til DRC, der er 
et andet forbrug. Det tredje er det samlede regnskab for DFfR og kraftcentre. 

4. Forelæggelse af budget for 2023 og 2024 til orientering

Susanne Thorsen (ST) forelægger budgettet. 

Kommentarer: 

Claus Bo Andersen (Fredensborg Roklub): Uddannelse ser ud til at være på vej nedad. Hvad er 
rationalet ved det? 

ST: Der bliver kigget på det. Det var meningen at det skulle give overskud, og det har det ikke gjort. 
Faktisk bliver budgettet sat op. Der bliver kigget på, hvordan vi kan få det til at løbe bedre rundt.  
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5. Fastlæggelse af kontingent for 2023 (bilag 1) Behandlet efter pkt. 6

Susanne Thorsen fremlægger.  

Der er forslag om uændrede kontingentsatser samt forslag om kontingent for 

eRoningsmedlemmer på 49 kr. pr. måned.  

Kommentarer: 

Johnny Rusbjerg (Odense Roklub): Gebyr for udeblivelse burde blive sat ned til 1 krone. Det er et 
forslag. 

Dirigent: Jeg kan godt huske forslaget, men det blev ikke vedtaget.

Morten Juel Hansen (HB): Det blev ikke vedtaget. Som dommer er det et spørgsmål om sikkerhed, 
og godt at det tvinger folk til møderne. Desuden er der en gentleman agreement med KU omkring 

ændringer. 

Reiner Modest (Københavns Regattaforening): Vi har aldrig delt bøden ud. Til DM afvikles 
mandskabsledermødet virtuelt. Og det vil de blive ved med. Alle klubber SKAL deltage. 

Merete Jensen (Nykøbing Sjælland Roklub): Hvad koster eRoning for klubbens medlemmer?

Anna Karina (Sekretariatet): 149 for hele klubbens medlemmer 24/7.

Erik Sandager (Roklubben Skjold): Hvad er aldersgrænsen for juniormedlemmer?

Morten Juel Hansen (HB): Klubben bestemmer det selv. Her er det 17 år, og det er det, der bliver 
indberettet til DIF. 

Afstemning: HBs forslag vedtaget. 

6. Behandling af indkomne forslag

Optag af eRoningsmedlemmer Bilag 2 

Morten Juel Hansen (MJH) fremlægger forslaget. 

Kommentarer til forslaget: 

Troels Dalgård Danielsen (Aalborg Roklub): Er det ikke blot ligesom ham fra kælderen?

MJH: Nej det er ikke det samme. Så snart han køber et medlemskab, er han medlem af eRoning.

Maria Aas (Sønderjysk Regattaforening): Kan vi risikere at miste medlemmer? Kan vi risikere at folk 
blot sidder derhjemme i stedet for at komme i klubben? Vi har medlemmer, som kun sidder på 

ergometer.   
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MJH: De medlemmer I allerede har, rører vi ikke ved. Det er for at få dem med, som kun benytter

sig af eRoning. 

Dorte Jakobsen (Nibe Roklub): Sekretariatets opgave er at understøtte klubber. Klubberne betaler

kontingent til sekretariatet. Nu skal sekretariatet til at administrere eRoningsmedlemskaber? 

Man skal måske bruge kræfter på at skabe fællesskaber i klubberne.  Det er måske mere givtigt at 

sekretariatet sætter kræfter ind der. 

MJH: Det er en pakke, som er der i forvejen, vi er ikke ude på at tage arbejdskraft fra sekretariatet.

Conny Sørensen (HB): Frygt ikke at de flygter fra klubben. Det er dem, der sidder derhjemme på

ergometer uden at komme i klubben alligevel. Det kom ind i DIF sidste år, at man har mulighed 

for at lave individuelle medlemskaber i specialforbundene. Det er derfor, at de kun får én stemme. 

MJH: Det du frygter, vil kunne ske alligevel.

Reiner Modest (Lyngby Roklub): Anbefaler at stemme for forslaget. Har solgt mange ergometre til

individuel brug. 

Jørgen Kielsholm (Lemvig Roklub): Der er aktivitet, og vi mister ikke nogen. Vi har en del passive

medlemmer, skal vi til at have fat i dem for at give flere medlemmer? 

Erik Sandager (Roklubben Skjold): Hvis de melder sig ind i roklubben og kun er til fitness, er man

så ud over frygten for, at de vil overtage magten i klubben? 

Hanne Solberg (Rungsted Roklub): eRoningsabonnementet er meget billigt. Jeg foreslår, at man

kun kan få eRoningsabonnement, hvis man er medlem af roklub 

Keld Bertelsen (Helsingør Roklub): Hvor mange private har vi nu? Hvad vil man gøre for at få fat i

de 8000, som Reiner har solgt maskiner til? 

Anna Karina (Sekretariatet): 70 klubber er tilmeldt eRoning, 196 private kunder som har fundet

eRoning via bl.a. Google og Facebook. Vi håber, at vores sponsorer vil dele budskabet. Hvis vi ser 

på Idans analyse af danskernes idrætsvaner fra 2016, så er det det selvorganiserede, der er 

fjenden og ikke fitness 

Lone Haulund (Danske Studenters Roklub): Kan man godt have en ergometerklub, som er medlem

af DFfR?  

Ulla Jakobsen (Roforeningen KVIK): Der kan jo også komme ekstra medlemmer i roklubben.

Kenneth Drexel (Nordslesvigsk Roklub): Bruges denne gren som reklameindslag for roklubberne?

Asger Graae (Nykøbing Falster Roklub): Jeg har mit eget ergometer og er også medlem af roklub,

så jeg betaler dobbelt medlemskab. 
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Jørgen Kielsholm (Lemvig Roklub): Vi har vedtaget, at de (red: ”fitnessmedlemmer”) skal have fuldt

medlemskab for at have stemmeret. 

Bo Kaliszan (Roskilde Roklub): Når de melder sig ind i foreningen, kan vi dele information med

dem. Vi har med eRoningsmedlemmer mulighed for at præge dem.  

Niels Iversen (Aarhus Roklub): Har kigget på forslaget. Nogen steder rigtig godt, andre steder som

foreningsmand sgu ikke helt ok. Det er følelser det her. Det er foreningstanken, som jeg sætter 

højt, går vi på kant med foreningstanken? Det vigtige er, at de 8000 kunder, som Reiner sælger 

maskiner til, at der bliver lagt et engagement i at få dem ind i klubberne. Det skal ikke være en 

formalitetssag. Jeg kan ikke se nogle farer i det, der er jeg overbevist. 

Peter Holmquist (Københavns Roklub): Et godt bud på at roning får en god fremtid. Vi er oppe mod

løbesko, og alt det der. Forslaget giver rigtig god mening at bakke op om. 

MJH: Hvis vi kan skabe lidt mere interesse for roning, så åbner vi en helt ny sluse. Vi vil gerne kunne

træne, når det passer os. 

Conny Sørensen (HB): Vi arbejder for, at vi skal blive flere roere i klubberne. Vi kan ikke garantere

noget, men vi garanterer, at vi arbejder for det. 

Jens Hoff-Lund (Holte Roklub): Fint forslag at vi favner udviklingen. At vi forsøger at få fat i dem,

der vil ro på nogle andre præmisser. Det har karakter af at være en administrativ praksis. Vi SKAL 

have noget andet at tilbyde dem, andet end et eRoningsmedlemskab. Vi skal have nogle tilbud- 

hvad er det for et univers vi gerne vil tilbyde? Vil anbefale at vi stemmer for.  

Linda Kærgaard Nielsen (Horsens Roklub): Rigtig mange mennesker googler, finder udenlandske

videoer. Lad os udnytte at vi har et godt dansk produkt. Lad os få folk til at forstå noget mere om 

roning via eRoning. 

Afstemning: Forslaget er vedtaget. 

Tilføjelse i Ergometerreglementet Bilag 3 

Morten Juel Hansen (MJH) fremlægger forslaget. 

Kommentarer til forslaget: 

Torben Lindeschouw (Ry Roklub): De medlemmer der kommer via eRoningsmedlemsskab, kan de

deltage? 

MJH: Ja det kan de. KU har nikket ja til forslaget.

Afstemning: Forslaget er vedtaget. 
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Flere masterklasser i ergometerroning Bilag 4 

Morten Juel Hansen (MJH) fremlægger forslaget. 

Kommentarer til forslaget: 

Reiner Modest (Lyngby Roklub): VM og EM i indendørs roning, der lægger I jer op ad FISA. Vi skal

være klar til at implementere det. 

(MJH): Vi bliver ved med at presse på fra Danmarks side her så vores forslag vil blive fremmet.

Johnny Rusbjerg (Odense Roklub): Når nu vi er til DM kører vi U11, U13 … osv., så kører vi ikke

lovligt. Skulle vi ikke til at lovliggøre det? 

Reiner Modest (Lyngby Roklub): Johnny har ret. Vi kører u11, u12, u13, u14…. osv., så det skal lige

rettes til. 

(MJH): I kan stille ændringsforslag nu? Send en mail med de klasser der skal tilføjes, og der gives

lov til det via HGF. 

Ulla Jakobsen (Roforeningen KVIK): Gør man det til alle ergometerroninger?

(MJH): Til de andre regattaer er det klubben selv der bestemmer, hvilke klasser der udskrives løb

i.  

Claus Bo Andersen (Fredensborg Roklub): Kan vi tage 2 minutters pause, så vi kan få det op på

tavlen. 

Jan Noe: Vil meget gerne have klasserne indført, da det bliver mere fair.

Afstemning: Forslaget med udvidelse med yngre aldersklasser er vedtaget. 

7. Valg af formand til Dansk Forening for Rosport (2 år)

Conny Sørensen (Roklubben Skjold) - valgt. 

8. Valg af medlemmer til HB (2år)

Morten Juel Hansen, Dragør Roklub - valgt 

Per Rasmussen, Svendborg Roklub - valgt 

Jakob Mortensen, Holstebro Roklub - valgt for 1 år 

9. Valg af suppleanter til bestyrelsen (1år)

1. suppleant Niels Iversen (Aarhus Roklub) - valgt

2. suppleant Peter Froskov (Coastaludvalget) - valgt
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10. Valg af statsautoriseret revisor

Ernst & Young - valgt 

11. Valg af 1 medlem og 2 suppleanter til Ordens- og Amatørudvalget

Kasper Steensgaard, Århus Studenter Roklub - valgt 

1. suppleant Per Palludan, Roskilde Roklub - valgt

2. suppleant Karen Leth Jensen, DSR – valgt

12. Eventuelt

Jørgen Grastrup (Sikkerhedsudvalget): ”Bliv sejlsikkert instruktør” via søsportens sikkerhedsråd.

Det første mål: Et genoptryk af ”Værd at vide om kulde og påklædning”.  Andet mål: Der kan 

bestilles ”Sejl sikkert instruktører”. De kan bestilles via Sejlsikkert. Bestillingen koster ikke noget.  

Vi vil i Sikkerhedsudvalget gerne arbejde videre med de her popup kurser med redningsveste. Vi 

vil gerne have en 5 stykker fordelt rundt omkring i landet.  

Nils Rosschou (Odense Roklub): Hvordan kan vi fastholde de her nye roere? Jeg vil prøve at samle

alle de her nye roere til en træningsweekend. Første weekend i september. Foregår i Odense 

Roklub ved Odense Kanal. Der vil være trænere, som vil fokusere på rotaget og et andet fokus vil 

være at lære hinanden at kende. Tilmelding omkring første maj. 

Reiner Modest (Lyngby Roklub): Skal det ikke ind på roning.dk?

Jørgen Kielsholm (Lemvig Roklub): For 20 år siden lukkede vi kajakker ind. Det er gjort med stor

succes. Halv halv. Det er svært at navigere i som formand. Der er kommet nye L-bestemmelser på 

rosiden, men ikke på kajak. Sæt lidt mere fokus på dette også forbundene imellem - dét at være 

en hybridklub. 

Tommy Knudsen (Regattaforening Sjælland): Der mangler folk til Sorø regatta.

Lise Pedersen (Tur- og motionsudvalget):  Vi vil gerne arbejde projektorienteret. Mødes én gang om

året. Denne gang i Odense. Vi opfordrer folk til at komme med på mødet. Det er et 

brainstormmøde. Fx Niels’ ide. Kom med i udvalget. 22 okt.  

Maria Aas (Sønderjysk Regattaforening): Vi mangler opbakning og folk. Der skal folk på banen.

Kenneth Drexel (Nordslesvigsk Roklub og Sønderjysk Regattaforening): Vi havde en ødelagt bane i

1996 og genopbygning siden start 00. Omkring 4 mio. til at få en up-to-date bane.  Der skal være 

opbakning INDEN at der bruges så mange penge. Jeg opfordrer til at trekantområdet går i 

tænkeboks - vil vi gerne i sydjyske hvert 3 – 4 år have et DM? 
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Birgitte Hammeleff (Miljøudvalget): Blå ambassadører er et samarbejde mellem sejl, kajak og 

roning. Kig på flyeren.  

Næste års HGF bliver d. 9/3 2024. 

Conny Sørensen siger tusind tak for nu.  

Dirigenten takker for god ro og orden. 
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Bilag 1 
Hilsen til H.K.H. Prinsesse Benedikte 

Hendes Kongelige Højhed Prinsesse Benedikte 

Dansk Forening for Rosport holder i dag 11. marts 2023 Hovedgeneralforsamling på Dalum 

Landbrugsskole ved Odense.  

Inden generalforsamlingen starter vi med tre indslag til deltagerne: 

-Sportschef Thor Juul Kristensen taler om status på ambitionen om at bygge et større landshold 

og nye erkendelser om mental sundhed og trivsel i elitesport. 

- Anders Toft fra Hadsund Roklub taler om, hvordan man lykkes med at gøre ungdomsafdelingen 

til en selvfinansierende enhed i klubben.  

- Brian Sørensen fra Nyborg Roklub og Reiner Modest Lyngby Roklub taler om ventelister i Nyborg 

roklub til deres eRonings-tilbud til 60+ og hvordan 60+ roerne i Lyngby Roklub siger, at eRoning 

er det bedste der er sket for dem. 

Årets standerhejsning finder sted den 25/3-2023 i Hobro Ro- og kajakklub, der kan fejre 100 års 

jubilæum i 2023.  

I marts er vi værter for President Meeting i European Rowing og forventer at ca. 50 personer 

kommer til København. Deltagelsen er præsidenter fra de Europæiske Roforbund, bestyrelsen for 

European Rowing og præsidenten for World Rowing.  Rusland og Belarus er ikke inviteret.  

Vi ser frem til en sæson, hvor der forhåbentlig kommer endnu flere roere på oplevelsesture i 

Danmark og til vores 2 både i Dalsland i Sverige.  

2023 er et særligt år for vores seniorlandshold, idet der er kvalifikation til OL i Paris 2024 ved årets 

VM i Beograd i september. 

Vores ungdomsroere skal i August til VM, der afholdes på den olympiske robane i Paris. 

Vores hjemlige DM finder i år sted i Sorø Roklub i september. 

Traditionen tro slutter vi året med Award Night, som afholdes i Roskilde Roklub i november, hvor 

vi ser frem til deres deltagelse. 

De varmeste hilsner 

Conny Sørensen 

Formand 
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Bilag 2  
Hovedbestyrelsens beretning  

Kære Roere, delegerede, udvalgsmedlemmer, samarbejdspartnere og ansatte  

Velkommen til årets HGF. Det er dejligt at se jer alle sammen. I klubber er vores fundament og det 

er der aktiviteterne sker med den support DFfR kan give fra sekretariat, udvalg m.m. 

Efter nu to år som formand ser jeg tilbage på det, som jeg gik til valg på for to år siden, hvor vi stod 

midt i en corona pandemi, som vi ikke kendte udfaldet af, men heldigvis har lagt bag os og uden 

at skrammerne stikker dybt.   

Jeg lovede at arbejde for 10 punkter: 

• HB tættere på aktiviteter klubber, netværk og udvalg 

• Organisationen skal løfte i flok og udnytte vores ressourcer 

• Kommunikation ud til medlemmer, klubber, netværk og udvalg 

• Vi udnytter interessen for naturen som opstod under corona med flere på motions-og 

oplevelsesture 

• Udnytter coastal og ergometer til nye medlemsgrupper og fastholdelse 

• Sikrer fortsat adgang til godt rofarvand – truet af store havneprojekter 

• Arbejder for faciliteter og kaproningsbaner bl.a. i Bagsværd, Brabrand og Haderslev 

• Udvikling af talenter og fastholdelse af højt eliteniveau  

• Indflydelse via poster i WR 

• Flere finder glæden ved roning så vi sprænger glasloftet med mere end 15 000 medlemmer 

…og hvordan er det så gået? 

Heldigvis fik vi i 2021 sammensat en alsidig bestyrelse, som straks trak i arbejdstøjet og med et 

par udskiftninger året efter, har vi sammen fået arbejdet med bl.a. de 10 punkter.  Noget er 

kommet i mål – andet arbejdes de fortsat med. 

Jeg vil opdele de 10 punkter i tre områder: 

• Organisation og kommunikation 

• Roning for alle 

• Roning for de konkurrenceglade 

Disse 3 områder er min beretning inddelt i og slutter af med hvad der sker i verden omkring os. 

Organisation og kommunikation 

Vi fik færdiggjort vores strategi, der som overordnet mål har, at vi skal have 2500 nye roere og 

fastholde 2500 roere, da nogle erfaringsmæssigt forlader os hurtigt igen efter, at de er meldt ind.  

Med de mål skulle vi nå op på 20.000 medlemmer i 2025.  Et ambitiøst mål vi stræber efter og 

stadig tror på. Det skal de aktiviteter vi planlægge gerne hjælpe med til. 
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Strategien har i flere omgange været i høring hos jer klubber og mange tak for jeres input. Vi har 

også her til formiddag præsenteret en opfølgning på, hvor langt vi er med handleplaner og mål, 

der skal sikre at vores strategi opfyldes. 

En væsentlig del af strategien er organisering, som vi har arbejdet med.  Vi har nu 8 

aktivitetsudvalg med hver deres ro disciplin:  

Coastal – Ergometer – Kaproning – Langdistancekap – Masters – Para – Tur&Motion – Ungdom 

Og 5 support udvalg som servicerer flere aktivitetsudvalg: 

Dommer – Miljø – Regattaudvikling – Sikkerhed – Uddannelse 

Disse udvalg er bemandet med superenergiske og kompetente frivillige og har alle en 

kontaktperson fra sekretariatet og en kontaktperson fra HB.  Uden alle disse frivillige ville vi ikke 

være i stand til at udvikle og gennemføre spændende aktiviteter til jer i klubberne.  Stor tak til alle 

de frivillige, der løfter en kæmpe opgave og værsågod til jer klubber, der gerne skulle benytte jer 

af alle de tilbud, der udbydes.  

For at sikre, at vi udnytter vores dyrebare ressourcer bedst mulig, har vi her i februar 23 for anden 

gang afholdt et udvalgsseminar over et døgn fra fredag eftermiddag til lørdag eftermiddag. På 

seminaret havde vi samlet formanden for alle udvalg sammen med en person mere fra udvalgene 

samt HB og vores sekretariatsleder. Det er ekstremt vigtigt, at vi får snakket sammen, kordineret 

vores aktiviteter og sikrer, at vi sammen løfter opgaverne i flok. Vi i HB fornemmer, at det har stor 

værdi, at vi mødes i et forum, der ikke er for stort, hvor vi lærer hinanden bedre at kende og kan 

vende stort og småt.  Tak til udvalgene for at bruge et døgn på det. 

Blandt vores nye udvalg er et para udvalg målrettet roere, der har et handikap. Vi mener, det er 

vigtigt, at vi også i roning har tilbud til personer med et handikap.  Lotte Madsen kender til 

Pararoning, idet hun for år tilbage var i HB og havde et hold til Para OL i Beijing. Hvis nogle klubber 

er interesseret i at etablere pararoning for medlemmer i klubbens område, skal I endelig tage fat 

i Lotte.  World Rowing (tidligere FISA) har i flere år haft Para VM integreret i det årlige VM på en 

meget fin måde i et program, hvor der skiftevis er løb med raske og løb med para roere.  Det giver 

mange tilskuere til para roningen, som erfaringsvis, ikke samler så mange tilskuere. Det er 

fantastisk at se, hvordan para roerne kæmper på banerne og hvordan de iklædes kunstige ben 

m.m. når de træder op på medaljeskamlen.  Jeg husker fra flere VM én roere, der mangler begge 

ben ved hoften, komme susende i VM området siddende på et skateboard. Sikke en jernvilje. 

På HGF i 2021 blev der stillet resolutionsforslag fra Lyngby Roklub om direkte valg til alle poster i 

HB ud fra deres kompetencer. Det har vi drøftet undervejs i strategiprocessen og det blev drøftet 

på HGF i 2022. I HB arbejder vi på, at nye medlemmer til HB rekrutteres efter deres kompetencer 

og at der skal være diversitet på både kompetence/ interesseområde, køn og geografi. Derfor 

arbejder vi forud for HGF på, at finde de rette kvalifikationer til de poster, der skal besættes og 

som vi mener mangler.  Det kan være vanskeligt at finde personer der vil og som samtidig opfylder 

kriterierne.  Vi tror, at et direkte valg til alle konkrete kompetenceområder vil begrænse 
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mulighederne endnu mere.  Derfor vil vi gerne holde fast i, at vi sammen med jer forsøger at finde 

de kompetencer, der mangler enten ved at kontakte personer direkte eller annoncere. Netop 

kontaktpersonrollen til de enkelte udvalg gør, at vi får fordelt vores kompetencer i HB efter 

interesseområde.  

I sidste ende er det jo jer klubber, der bestemmer hvem, I vil vælge ind i HB.  

En sidste ting jeg vil nævne på det organisatoriske område, er Ronetværkene.  Dem har vi ikke 

arbejdet så meget med.  Nogle netværk fungerer fint andre steder bliver de mindre brugt – sådan 

var det også med kredsene i sin tid.  Det er stadig et udestående punkt for os i HB at få drøftet 

netværkene og fremtiden for dem.   

På kommunikationsområdet har vores sekretariatsleder og sportschef med deres ansatte 

etableret et tættere samarbejde om kommunikationsopgaven således, at vi er i stand til at 

udnytte ressourcerne bedst mulig. Vi ved, at hjemmesiden har nogle mangler, men det er en 

ressourcekrævende opgave at bygge ny hjemmeside, så det er ikke vores første prioritet.  Derimod 

sørger vi for, at Roning har profiler på de sociale medier Facebook, instagram m.m., hvor vi 

hurtigere kan formidle nyhedsstoffet.  Vi har ligeledes sikret, at der via mail udsendes et HB-

nyhedsbrev samt et sekretariats nyhedsbrev direkte til formænd for klubber og udvalg efter HB 

møder eller når relevant, ligesom vi gerne vil være repræsenteret på de forskellige arrangementer 

og her er vores kontaktpersonrolle vigtig. Med det stigende antal ro discipliner, er der efterhånden 

trængsel i kalenderen og HB-medlemmerne får hurtigt besat alle deres ledige weekender, så 

derfor kan vi desværre ikke være med alle steder. 

Roning for alle 

Roning for alle er en anden gruppe af aktiviteter, som skal sikre, at vi får udviklet vores sport, så 

vi er attraktive for nye roere og kan fastholde de, vi har og helst roere i alle aldersklasser. Vi skal 

være en sport som appellerer til flere. Roning har patent på rotaget – den bevægelse vi udfører 

med rullesæde, spændholt og åre/håndtag og det skal vi værne om. Vi har særlig 2 nyere 

discipliner, som er oplagte til nye medlemsgrupper – ergometer og coastal.      

Ergometer 

For år tilbage startede vi en arbejdsgruppe for at få udviklet tilbud til aktiviteter i roergometer. 

Det arbejde tog fart under coronaen, hvor sekretariatet med støttemidler fra DIF fik igangsat 

udvikling af træningsprogrammer via nettet og et IT-setup, så der kunne gives instruktion via 

nettet og ikke mindst gennemføres konkurrencer virtuelt. Der er nu en meget dygtig gruppe, som 

sikrer, at det set up kører og der er etableret et udvalg, hvor alle aktiviteterne hører til.   

Samtidig har vi også oplevet interesse fra personer uden for vores klubber, der gerne vil deltage i 

de aktiviteter virtuelt. Derfor har vi i år et forslag på HGF om etablering af en ny medlemsform.  

Den har være drøftet tidligere, men nu er det muligt at gennemføre i en model, som DIF har 

etableret, som mulighed for alle DIFs specialforbund. Det betyder, at vi kan have individuelle 

medlemmer direkte i forbundet, hvor de deltager i ergometeraktiviteterne og som gruppe samlet 
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har begrænset stemmerettigheder på HGF. Det forslag skal vi behandle senere i dag, da det 

kræver ændringer i vores vedtægter. I kampens hede med forberedelse af HGF og bearbejdning 

af forslag til vedtægts- og reglementsændringer, overså vi desværre en deadline i vores 

vedtægter, hvorfor vi ikke fik sendt forslaget ud rettidig.  Derfor har HB aftalt med Roskilde 

Roklub, at de stiller forslaget på denne HGF.  Tak til Roskilde og vi håber, at I alle vil stemme for 

forslaget. Vi tror, at vi med det forslag kan gøre vores sport mere kendt og at det på sigt ender 

med, at nogle individuelle medlemmer også vil melde sig ind i en fysisk roklub. 

Coastal 

Coastalroning har vi haft i flere år, men det er i mange henseender stadig en nyere aktivitet.  

Mange klubber har anskaffet sig coastalbåde og da det er en bådtype, som kan klare bølger 

begrænser vejret ikke vores roning på samme måde, som i andre bådtyper.  Vi håber, at det kan 

give mere aktivitet for klubber, som ligger ved kyster med vind og at det vil give flere nye 

medlemmer. Sikkerhedsudvalget har opdateret Vejledningen i vinterroning, således at det også 

omfatter coastalbåde. I foråret 2022 blev Udviklingscenteret for coastalroning åbnet i Kolding. 

Projektet er støttet af DIF, Kolding Kommune og Kolding Roklub og der er ansat en træner.  

Trekantområdet Danmark deltager også som eventpartner. Vi håber, at det vil tiltrække nye roere 

og give et skub til coastalaktiviteterne. På coastalområdet har vi haft konkurrencer i flere år på 

det, der tidligere blev benævnt endurance, men nu går under betegnelsen Coastalregattaer. 

Regattaer der gennemføres på en bane med udlagte bøjer, der skal rundes. I 2022 blev Coastal DM 

gennemført med Middelfart Roklub som arrangør. 

Da regattaerne har eksisteret i flere år, har vi nu været i stand til at opfylde DIFs krav til et officielt 

DIF-mesterskab, som betyder, at de medaljer, der fra 2023 uddeles i visse løb er medaljer udsted 

af DIF med de olympiske ringe på til forskel fra vores egne DM – forbundsmesterskaber, hvor 

præmierne er vores egne med DFfR logo. Vi har fået tildelt DIF DM’er i CM1x og CM2x og der 

forhandles stadig om Mix og kvinder. 

På den anden coastal disciplin Beach Sprint, hvor man starter og slutter på en strand, har vi ikke 

så stor erfaring endnu. Det forventes, at den konkurrence kan blive en olympisk disciplin måske 

allerede fra 2028 i Los Angeles.  For at få sat mere gang i Beach Sprint har vi nedsat en 

arbejdsgruppe bestående af personer fra Coastaludvalget, KU, Kraftcenter Kbh, HB medlem samt 

vores sportschef. 

Tur og motion – inrigger løb 

Turroningen har også i sommeren 2022 haft mange roere på gode ture og med Turpasset i 

lommen, er man godt klædt på. De 15 udstationerede både heraf 2 coastal er i sæsonen blevet 

udlejet 100 gange til roere fra 35 klubber. Fra 2022 har det også være muligt at leje både i Dalsland 

i Sverige og de har været flittig brugt i de 10 uger over sommeren, hvor de har været til rådighed. 

Der har også været arrangerede DFfR oplevelsesture ”Danmark dejligst” bl.a. til Als Sund i 

Sønderjylland. DFfR turen til Tromsø/Svalbard blev ramt af SAS strejken, hvilket betød, at turen 
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kun blev gennemført med reduceret deltagelse, da det nærmest var umuligt at komme til 

Nordnorge.  Så af de planlagte 30 personer kom knap 10 afsted på en reduceret tur. 

Motionsturneringen har igen været gennem ført med mange deltagere, så det stadig er ca. 1/3 af 

DFfRs medlemmer, der har deltaget i turneringen hen over sommeren. 

I 2022 blev langdistancekaproningsturneringen gennemført som enkeltstående regattaer, da 

selve turneringen gennem flere år har haft faldene deltagelse og derfor blev droppet i 2022. Det 

blev således til en træningssamling i Vejle og Klinteløbet i Rødvig Roklub begge meget velbesøgte. 

Ungdom 

I flere år har der ikke været et ungdomsudvalg, så de aktiviteter, der har være med seminar, 

sommerlejr, inspirationsmøder m.m. har været gennemført af medarbejdere på sekretariatet. I 

2022 et det lykkedes at få en formand for ungdomsudvalget Jan Noe fra Jels og nu håber vi, at der 

kan bringes et levedygtigt ungdomsudvalg på benene.  Velkommen Jan og tak for, at du går 

ihærdigt til opgaven – vi glæder os til mere ungdomsaktivitet. 

Mastersroere 

Da DFfR i 2016 afholdt World Rowing Masters Regatta på Bagsværd sø, satte Organisations 

komiteen sammen med vores sponsorer et mål om, at vi skulle have 50 % flere danske 

mastersroere, end der havde været i Varese i 2013 dvs. det danske deltagerantal skulle over 138 

personer.  Det nåede vi i 2016 og siden da, er antallet af mastersroere steget og steget og i 2022 

blev der etableret et mastersudvalg.  Den årlige sommercamp for mastersroere er gennemført for 

tredje gang i 2022 og var over tegnet på ganske få dage.  Det er en aktivitet, som vi håber kan 

fastholde de roere, som tidligere stoppede, når de sluttede med roning på elite plan. 

Uddannelse, sikkerhed og miljø 

Uddannelse har over efteråret og foråret gennemført en række kurser som omfatter 

Trænerkurser, Langtursstyrmandskurser, Coastal kurser, Materielkursus og samlet har det givet 

100 nye langtursstyrmænd. 

Sikkerhed har som tidligere nævnt udarbejdet en opdatering af Vejledning i vinterroning og 

udvalget er meget interesseret i at høre, hvis I har udfordringer i jeres område 

Miljø arbejder sammen med Dansk Sejlunion og DKF om faciliteter og miljø, som nogle gange 

udfordres af de mange havnebyggerier.  Yderligere er miljø ved at kortlægge, hvor mange 

repræsentanter DFfR har i de 23 lokale kredse i Friluftsrådet og arbejder på at samle disse til en 

temadag om ”Det blå Friluftsliv”.  Meld endelig ind til udvalget hvis I kan bidrage med 

informationer eller har udfordringer i jeres område. 

Roning for de konkurrenceglade 

DIF DM-ugen 
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I 2022, hvor DIF for første gang gennemførte DIF DM-ugen med mange forskellige sportsgrene, 

deltog DFfR med Langdistancekaproning 12 km i 2-åres inrigger på Limfjorden. Ålborg Dame 

Roklub tog guldmedalje i dameløb og DSR tog guldmedaljen i herre løb.  Ålborg Roklubberne 

havde desuden en opvisningsregatta i Universitets 8+ også på Limfjorden.  Den planlagte Coastal 

Regatta måtte aflyses på grund af for få tilmeldte.   

I 2023 deltager vi igen og der satser vi på, at kunne gennemføres Coastal regatta og kunne uddele 

de nyerhvervede DIF DM-medaljer. 

Vi håber også på, at ergometerroning kan gennemføres på Honnørkaj i Ålborg til DM ugen2023.  I 

2022 blev det gemmeført i Fjordparken i udkanten af Ålborg, hvor der ikke var helt så meget 

mediedækning, som der var på kajen i Ålborg havn. 

Baltic Cup 

I eftersommeren 2022 blev Baltic Cup afholdt på Brabrand Sø, hvor Århus Regattaforening havde 

lavet et super arrangement.  Baltic Cup er for ungdomsroere fra alle lande omkring Baltic Sea. På 

grund af Krigen i Ukraine blev det i foråret 2022 besluttet, at Rusland og Hviderusland ikke blev 

inviteret.  

Kortbane mesterskaber 

På kortbane har vi igen i år været rundt omkring i Europa, idet alle World Rowings mesterskaber 

har 2022 været i Europa.   

Vores U19 roere JM4- vandt sølv til U19 VM. Mandskabet var en kombination af roere fra Holstebro 

og Bagsværd – superflot. 

Til årets World Cups for seniorer vandt vores W4- sølv til den 1. World Cup og til 2. World Cup vandt 

vores LM4X guld med mandskab fra Bagsværd, KR og Hadsund og vores W8+ sølv. 

Nordiske mesterskaber blev afholdt i Tampere i Finland og vores juniorer hjembragte 3 guld og 4 

sølvmedaljer. 

Guld til JW2 Ægir, guld til JM1x Hadsund, guld til JM8- Holstebro, Bagsværd, Stevns. 

Sølv til JM2- Bagsværd/Holstebro, sølv til JM2x Lyngby, Bagsværd, sølv til JW4x KR, Bagsværd, 

Lyngby Dame, Roskilde, sølv til JW8- Holstebro, Ægir, Stevns. 

World Rowing og European Rowing  

Vi har gennem flere år arbejdet på, at få danske roere placeret i World Rowing Commissions. 

Tidligere formand Henning Bay har i en årrække være i Sports Medicine Commission og i starten 

af 2022 blev Thomas Ebert medlem af Equipment & Technology Commission og slutningen af 2022 

blev Morten Juel medlem af Umpire Commission. Det er vigtigt for Dansk roning at have personer 

placeret i centrale positioner, så vi får indflydelse på udviklingen i World Rowing og til gavn for 

vores elite.  
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I 2020 sagde DFfR ja til at afholde European Rowing President Meeting i København.  Det skulle 

have været afholdt i 2021, men blev aflyst pga. Corona.  Nu gennemføres mødet den 31/3 – 2/4 

2023.  Møde skal afholdes i Københavns Roklub og der forventes at komme ca. 50 personer fra de 

Europæiske roforbund, European Rowings bestyrelse og præsidenten for World Rowing Jean-

Christophe Roland kommer også. Til dette arrangement har vi ligeledes besluttet at Rusland og 

Hviderusland ikke er velkomne og er derfor ikke inviteret. 

Dommerudvalget 

Dommerudvalget som sikrer, at vi får gennemført vores regattaer både til vands og til lands på en 

fair måde, har igen i åre haft et dommerseminar med de Nordiske dommerkollegaer i Gøteborg i 

Sverige. Den nordiske sommerstand nyder stor anerkendelse i World Rowing.  

Til sidst vil jeg på HBs vegne sige stor tak til alle jer frivillige der dagligt knokler ude i vores 150 

klubber for at glade roere kan komme på vandet eller i romaskinerne.  

Stor tak til vores mange udvalg for alle de aktiviteter i skaber for vores klubber og deres 

medlemmer. 

Stor tak til ledelse, medarbejdere og trænere på sekretariatet og i Danmarks Rocenter for at 

servicere vores klubber, kraftcentre og roere over hele Danmark. 

Endelig tak til mine HB kollegaer for mange gode møder, erfaringsudvekslinger og beslutninger 

som udvikler vores forbund. 

Håber vi får en rigtig god og konstruktiv generalforsamling. 

Standeren for 2022 blev hejst i Gråsten Roklub der samtidig kunne fejre sit 100 års jubilæum og 

her i 2023 hejses standeren for sæsonen i Hobro Roklub d 25/3-23, hvor de holder 100 års 

jubilæum. 
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Bilag 3 
Beretning fra Ordens- og Amatørudvalget  

Den første sag handlede om et medlem, som af en roklubs bestyrelse var blevet frataget sin roret 

med henvisning til, at andre medlemmer var utrygge ved vedkommende i båden og af den grund 

undgik at komme til fællestræning. Medlemmet var imidlertid hverken var blevet varslet om 

sagen eller hørt i sagen. Det er et grundlæggende retsprincip, at man skal have lov til at fremlægge 

sin side af en sag, inden den afgøres. Bestyrelsens beslutning blev således truffet på usagligt – et 

utilstrækkeligt oplyst og ikke-retssikkerhedsmæssigt betryggende – grundlag. Ordens- og 

amatørudvalget kendte derfor bestyrelsens beslutning ugyldig og pålagde denne at tilbageføre 

medlemmets roret. 

Kendelsens rækkevidde var begrænset til bestyrelsens sagsbehandling og ikke det skøn, som lå 

til grund for beslutningen. Kendelsen var derfor ikke til hinder for, at klubbens bestyrelse kunne 

genoptage sagen og træffe ny afgørelse efter en betryggende sagsbehandling.  

Det bemærkes i den forbindelse, at de enkelte klubber og deres bestyrelser er ansvarlige for 

udøvelsen af rosport i deres regi, og at de inden for rammerne af DFfR’s love kan og skal fastsætte 

vilkår for lokale rettigheder samt føre tilsyn med, at deres medlemmer overholder de konkrete 

betingelser.  

Den anden sag handlede om en roklub, som for at kunne stille hold i en konkurrence havde tilladt 

personer tilknyttet andre klubber at deltage på klubbens hold, hvis disse tegnede et passivt 

medlemskab. Ordens- og amatørudvalget afviste at tage sagen under påkendelse. Det skyldtes, 

dels at de lokale retsmidler ikke var udtømte, dels fordi klagen var indleveret for sent.   

 



Forelæggelse af det reviderede regnskab 
for 2022

v/Susanne Thorsen
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*dækker tilskud fra DIF på 56tkr **dækker både delt. betaling på 256tkr og tilskud fra Modest Sport 50tkr



Tkr. Pr. 31/12-2022

Hus 2.763

Likvider 1.019

Eurow 125

Tilgodehavender 1.949

Aktiver ialt 5.881

Gæld -1.830

Hensættelser 
u/egenkapital

-616

Egenkapital 3.435











Forelæggelse af budget for 2023 og 2024

v/ Susanne Thorsen

kun til orientering
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